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Vážení spoluobčané!

dostáváte do rukou další číslo zpravodaje. Po „mimořádném“ zelném je to již třetí 
číslo v tomto roce. 

Zmiňuji-li zelí, pak dovolte krátké ohlédnutí za 3. Otickými zelnými slavnostmi. 
Společně s hlavním partnerem, Zemědělským podnikem Otice a.s. se nám podařilo 
zorganizovat vysoce kladně hodnocenou společenskou akci. Jsem osobně, stejně 
jako rada obce, rád, že se opět ve velkém zapojila naše základní škola a stále více se 
aktivně přidávají k pořadatelům i společenské složky. Základní škola zorganizovala 
soutěž pro děti z okolních škol. Jejím výsledkem byla nádherná výzdoba kulturní-
ho domu. Spolu s Janem Weissem se na výzdobě sálu podíleli zahrádkáři, myslivci 
zase připravili působivou výstavu a prezentaci své činnosti. Nohejbalisté se podíleli 
na prodeji občerstvení a pomohli tak členkám kulturní komise. Celá Komise rady 
obce pro kulturu, sport a rodinu se připravovala na zářijový víkend už od července 
a v posledních dvou dnech bylo tempo velice vyčerpávající, protože bylo potřeba 
navařit skoro 500 porcí jídel. Hasiči pomáhali s řízením dopravy, výstavbou stanů. 
Nezanedbatelné množství práce odvedli všichni zaměstnanci obce. Přestože nám 
počasí nepřálo, museli jsme na poslední chvíli dělat řadu změn, návštěvníci nás ne-
zklamali a přišli.

Všem jménem rady a svým jménem děkuji. Děkuji i občanům, kteří se zúčastnili 
jako vystavovatelé, prodejci a kuchaři. Vítězům soutěží a oceněným občanům obce 
ještě jednou gratuluji.
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Něco málo k dotacím. 
Léto bylo nejen ve zna-
mení urputného tepla, ale 
také práce na zlepšení na-
šich životních podmínek. 
Bezbariérově jsme upravili 
a osvětlili přechody, zre-
konstruovali jsme chod-
níky, přibylo dětské hřiště. 
Dětské hřiště je hojně vyu-
žíváno dětmi i rodiči a celý 
areál ve škole se tak stává 
rodinným centrem, což 
byl záměr projektu. Všich-
ni, kdož projevili zájem 
dostali zdarma komposté-

ry a do majetku obce přibyl drtič větví. Mohli bychom tak ušetřit na odvozu zeleného 
odpadu a ubude spalování větví u čističky od roku 2014. V rámci rekonstrukce chod-
níků jsme z našich peněz vyměnili dlažbu u školy, aby prostranství před školou bylo 
pěknější.

Aktuálně se zabýváme dotačními tituly, ze kterých řešíme:
-  výběr dodavatele čistícího vozu, který nám pomůže při úklidu obce v létě i v zimě,
-  výběr dodavatele stavby parkoviště u mateřské školy,
-  záměr podání žádosti o dotaci na zateplení ZŠ, případně obecního úřadu,
-   v řešení na ministerstvu zemědělství je dotace na taneční parket a altán v zahradě 

kulturního domu,
-  požádáme o dotaci na rekonstrukci tenisových kurtů u Kuželny,
-  spolu s městem Opavou pracujeme na přípravě řešení cyklostezek.
Stále platí zásada, kterou 

někteří občané těžce vní-
mají a poukazují na fakt, 
že obec potřebuje více bu-
dování komunikací, včetně 
chodníků. Je třeba si uvě-
domit, že se musíme snažit 
vyčerpat co nejvíce peněz 
z dotačních fondů. Tak-
zvaně „za vlastní“ budeme 
stavět, až nám už nikdo nic 
nedá a ta doba je poměrně 
blízko. Z vlastních zdro-
jů budeme krýt výstavbu 
smuteční síně a zasíťová-
ní stavebních pozemků 
na Slavkovské ulici.
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 S řešením smuteční síně jsme po veřejné zakázce na dodavatele projektové do-
kumentace. Vítěze a vítěznou variantu si můžete prohlédnout na obecním úřadu. 
Přibližně do konce roku budou probíhat práce na projektu. Poté podáme žádost 
o stavební povolení a budeme soutěžit dodavatele stavby. Nelze však předpově-
dět přesné termíny jednotlivých fází, protože může dojít ke komplikacím, o kterých 
dnes nemáme potuchy.

V souvislosti s realizovanými projekty, v nichž je vždy množství našich peněz coby 
spoluúčasti je nepochopitelné, jak si někteří občané Otic nabytých hodnot neváží. 
Za příklad může sloužit parkování na chodnících. Je úplně jedno, na jak dlouho ři-
dič auto na chodníku zaparkuje. Protože auta zaparkovaná na chodnících omezují 
chodce, snižují naši bezpečnost, nebudeme takovéto chování tolerovat. Jedná se 
o nedovolené užívání chodníků podle zákona, kdy za tuto činnost odpovídá pro-
vozovatel vozidla.

Domníváme se, že je třeba mít ke svému majetku zodpovědný přístup, vážit si ho 
a chránit. Snad samozřejmostí je k tomuto vést naše děti.

Rada obce současně upozorňuje občany, kteří mají různá napojení odčerpávání 
vody ze sklepů nebo dešťové svody napojeny na podtlakovou kanalizaci, že poru-
šují smlouvu s obcí. Do budoucna se na tyto hříšníky zaměříme. Nelze připouštět, 
aby několik jednotlivců žilo na úkor ostatních slušných občanů. 

Obecní zpravodaj je tiskovinou všech občanů a pro všechny občany. Pokud tedy 
budete mít zájem přispět do některého z čísel, odevzdejte své příspěvky komukoli 
ze zaměstnanců obce.

Protože se v rámci investičních akcí i pořizování majetku snažíme o maximální 
průhlednost, opět Vás vyzýváme, abyste se přihlásili, pokud chcete pracovat ve vý-
běrových komisích. 

V souvislosti s pracemi na aktualizaci Integrované rozvojové strategii a Programu 
obnovy venkova nabízíme studentům vysokých škol možnost spolupráce formou 
bakalářských prací. 

Vážení spoluobčané, do konce roku nás čeká ještě mnoho aktivit, ať už v podo-
bě práce na rozpočtu, stavbě parkoviště, vyčištění příkopy z Rybníčků do Hvozdni-
ce, péči o obecní majetek nebo na poli společenského života. I letos bude setkání 
se seniory, divadelní představení a samozřejmě Otický advent. Ten zahájíme na 1. 
adventní neděli pečením perníků a vánoček s výstavou vánočních ozdob. Každou 
neděli budeme zapalovat svíčku na snad největším adventním věncem minimálně 
v republice a vyvrcholením bude Štědrodenní koncert. 

Přeji Vám všem co nejpěknější podzim. Zahrádkářům přeji sladkou úrodu, mys-
livcům úspěšné hony, sportovcům ukončení podzimní části soutěže bez zranění. 

 Vladimír Tancík
 starosta
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INFORMACE Z ČISTIČKY 

ODPADNÍCH VOD (ČOV)

Vážení občané, v rámci předcházení škodám a snaze šetřit naše peníze Vás 
žádáme o spolupráci a chceme Vás informovat o stavu na čističce. V současné 
době pracujeme na výměně měřící a regulační techniky. Tato výměna si vyžádá 
v 1. etapě asi 80 000,- Kč a dalších asi 150 000,-Kč v etapě druhé. V září bude 
provedena generální oprava jedné z vývěv za 85 000,-Kč. Současně probíhá 
výměna gumových membrán ve Vašich domácích šachticích, při ceně 800,-Kč 
za kus. Připravujeme se na zimu, děláme revize šoupátek a seřizujeme řídící 
jednotky.

Začíná zima a s ní očekávané období zvýšeného množství poruch. Žádáme 
Vás, abyste před zimou v šachtici zkontrolovali:

- zda máte ve víku šachtice polystyrenovou izolaci,
- zda je kryt šachtice volný, není zasypán hlínou,
- poslechli, zda šachtice při odsávání pracuje v délce přibližně 5-7 sekund.

Pokud zjistíte jakýkoli nedostatek, kontaktujte telefonicky obsluhu ČOVky. 
V případě hlášení poruch nepište obsluze krátké textové zprávy, tzv. SMSky. 
Tento kontakt je nejistý, obsluha zprávu nemusí obdržet nebo si ji všimnout. Je 
lepší zavolat nebo přijít osobně.

V posledních měsících, hlavně při deštích v létě jsme si všimli, že šachtice 
pracovaly, byť obyvatelé nebyli doma, nebo spínaly neobvykle často. Zname-
ná to, že odpadní vody jsou „nestandardně“ napojeny. Každé takové řešení má 
na provoz čističky obrovský vliv. Musí se zpracovávat větší množství vody, což 
zvyšuje náklady na elektřinu. Současně se ředí roztok bakterií a tím se snižuje 
účinnost čističky. Neopomenutelné je, že při velkém množství poruch nestíhá-
me tyto opravovat a může se stát, že jedinou „pomocí“ bude odpojení šachtice 
a nebudete moci vodu dočasně používat. 

V některých bytových domech a firmách máte staré kontaktní údaje a proto 
Vám dnes poskytujeme naše telefonní čísla.

S přáním bezporuchového provozu naší čističky její obsluha

Roman MOCEK   Vlastimil ŠROM 
telefon: 724 066 180  724 066 190

INFORMACE OBECNÍHO ÚŘADU

Kontejner na ošacení, boty a textil

U brány ke Kulturnímu domu v Oticích je pro občany trvale přistaven kontej-
ner na ošacení, boty a textil. Věci do kontejneru dávejte vyprané a zabalené.
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Stočné

Upozorňujeme občany, kteří doposud neuhradili stočné, že nejpozději do kon-
ce listopadu 2013 musí být uhrazeno stočné za 4.Q.2012, 1.Q.2013, 2.Q.2013 
a 3.Q.2013. Úhradu lze provést v hotovosti v kanceláři obecního úřadu, bezho-
tovostně převodem na účet obce č.ú. 1851576379/0800, vs: Vaše číslo popis-
né. Cena stočného v roce 2013 činí stejně jako v roce 2012 30,-Kč/m3 odebrané 
vody. V případě studničního odběru vody Vám bude výše platby sdělena v kan-
celáři obecního úřadu.

Nové dětské hřiště u základní školy

Informace o provozu dětského hřiště najdete na informační tabuli umístěné 
u víceúčelového hřiště.

KOMISE RADY OBCE INFORMUJÍ

KOMISE PRO BEZPEČNOST, DOPRAVU 
A VÝSTAVBU INFORMUJE

Vážení občané, v posledních měsících došlo k realizaci několika investičních 
akcí ve středu obce. Jsme rádi, že se práce na stavbách povedlo udělat bez zra-
nění, k čemuž jste přispěli i Vy tím, že jste na stavby nechodili a upozornili jste 
na nebezpečí své děti.

Naše komise řeší nejen běžná vyjádření ke stavbám, ale zabývá se i podněty 
občanů a vedení obce. V současné době přibývá zatím jen ústních upozornění 
na stavby, které nejenže nevypadají hezky, ale není jasné, zda jsou postaveny 
v souladu se zákonem. Jde o různé přístavby a to i novostaveb, přístřešky a stá-
ní pro auta. Žádáme Vás, abyste si uvědomili, že každá stavba tvoří charakter 
naší obce a na každá stavba podléhá určitému režimu. Nyní stav mapujeme 
a v nejbližších dnech začneme řešit v součinnosti s odborem výstavby Magis-
trátu města Opavy.

Jiným nešvarem, kterým si přiděláváme potíže, je zasypávání odvodňovacích 
příkop. Snad není třeba příliš rozvádět, že vzhledem k výškovému profilu Otic, 
zde plní každá příkopa odvodňovací funkci. Tím, jak se plní příkopy sedimen-
tem nebo trávou, dochází k jejímu zneprůtočnění a zvedá se hladina spodní 
vody a neodtéká ani voda povrchová. Takovýto postup je navíc nepříjemný 
pro vedení obce, které se snaží spolu se Správou železniční dopravní cesty, 
Povodím Odry či správou silnic sjednat lepší stav. Tyto strany poté oprávněně 
poukazují na to, že si občané dělají problémy sami. Nemůžeme nechat bez 
povšimnutí ani domácnosti, které do „Otického příkopu“ vypouštějí splaško-
vé vody! O tom, že tomu tak je, svědčí voda v tomto příkopu opouštějící naší 
obec. Co nejdříve bude provedena kontrola této vodoteče a následně přijata 
opatření k nápravě. 

V oblasti dopravní bezpečnosti pracujeme na řešení neuspokojivého stavu 
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ve středu obce, kde chybí přechod v okolí kaple a snažíme se vyřešit osvětle-
ní přechodu pro chodce u obchodu. V řešení je i situace kolem autobusových 
zastávek, které jsou nevzhledné a neumožňují bezpečný pohyb chodců v obou 
směrech.

Vážení občané, žádáme Vás, abyste nám byli nápomocni v našem úsilí o bez-
pečnější a pěknější Otice. Cestou úřadu nás můžete informovat o svých potížích 
i nápadech. Komise zasedá pravidelně každých 14 dnů, abychom mohli opera-
tivně řešit žádosti stavebníků a nebrzdili tak rozvoj obce. Budete-li mít potřebu 
s námi hovořit osobně, stačí napsat nebo zavolat na obecní úřad, kde zaměst-
nanci obce schůzku sjednají.

Petr Štencel
předseda komise

KOMISE ŽIVOTNÍHO PROSTŘEDÍ 
A ZDRAVÍ INFORMUJE

Dvě poznámky na okraj zpráv z Ministerstva životního prostředí
Níže jsou zmíněny dvě letošní zprávy z dílny Ministerstva životního prostředí. 
Velmi neradostné je zjištění, že různé druhy alergií jsou v Moravskoslezském 

kraji diagnostikovány u třetiny dětí - nejčastěji se vyskytuje alergická rýma, ast-
ma a atopický ekzém. Není tajemstvím, že tento stav je v přímé souvislosti se 
znečištěným ovzduším, v důsledku spalování prakticky všeho, co přijde pod 
ruku. Dnes zplodiny s místních topenišť sehrávají významnou roli při poškozo-
vání zdraví nejen těch, co takto topí, ale i všech v sousedství. Skoro to vypadá, 
že právo na dýchatelný vzduch mezi práva dětí u nás nepatří.

„Majiteli zahrady nesmí nikdo diktovat, jak se má na svém pozemku ke svému 
majetku chovat. Novela vyhlášky plně svěřuje péči o soukromou zahradu do ru-
kou majitele.“, uvedl tehdy ministr životního prostředí Tomáš Chalupa při jejím 
představování, jak byli vlastníci donedávna sužováni. Povolení ke kácení dřevin 
již není potřeba pro zahrady. Ty jsou definovány jako veřejnosti nepřístupné, 
stavebně oplocené pozemky u bytových a rodinných domů v zastavěném úze-
mí obcí.

V ČR podílu na znečišťování ovzduší vévodí doprava a domácnosti

Během jediného kalendářního roku vyprodukují české domácnosti topící 
tuhými palivy, více jak 19 kilotun prachu. Na celkovém znečištění ovzdu-
ší se tak podílejí více než třiceti procenty. Optimální způsob topení, který 
představují vysoká účinnost, nízké emise škodlivin a co nejnižší finanční 
náklady, dokáže snížit znečištění o výraznou část. 

Tradičně největším znečišťovatelem ovzduší jsou dopravní exhalace, které se 
na celkovém vypouštění škodlivin podílejí 49%. Samotné domácnosti s 31% jsou 
na druhém místě v České republice. Podle výsledků bilancí ČHMÚ se v případě 
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monitorování pouze stacionárních zdrojů znečištění podílely české domácnosti 
na celkové produkci prachu více jak 60%. Průmysl znečišťuje ovzduší 27%.

Podle údajů americké Agentury pro životní prostředí (EPA) vznikají při spalo-
vání papíru, plastů, odpadů z potravin nebo chemicky ošetřeného dřeva látky 
jako například benzen, aceton, styren, naftalen, fenol a především polychloro-
vané dibenzo-dioxiny a dibenzofurany, které již při své nízké koncentraci po-
škozují periferní nervy, játra, způsobují poruchy metabolismu a jsou silně muta-
genní a karcinogenní. Vysoká koncentrace oxidu uhelnatého, kyselých aerosolů 
a oxidů dusíku, které v sobě obsahuje například PET láhev, má zase za následek 
akutní bronchitidu, zvýšení respiračních chorob a astmatických onemocnění. 

Vyhláška o ochraně dřevin platí od 15. července 2013

Novela vyhlášky o ochraně dřevin a povolování jejich kácení přinesla zá-
sadní změnu v přístupu ke kácení dřevin v soukromých zahradách. Majitel 
zahrady již nemusí ve správním řízení žádat o povolení pokácet stromy, 
které se nachází na jeho zahradě. Vyhláška byla zveřejněna ve Sbírce záko-
nů pod číslem 189/2013 Sb.. 

Jak je vyhláškou definována zahrada?
Zahrada je pro potřeby navrhované vyhlášky definována jako pozemek u by-

tového domu nebo u rodinného domu v zastavěném území obce, který je sta-
vebně oplocený a nepřístupný veřejnosti. Všechny tyto znaky musí zahrada spl-
ňovat současně. 

Zahradou je pozemek související se stavebním pozemkem, na kterém je umís-
těn bytový nebo rodinný dům definovaný podle stavebního zákona. Tuto pod-
mínku tedy nesplňují např. pozemky v zahrádkářských osadách, přestože v nich 
trvalý pobyt osob není vyloučen. Živý plot, tedy rozhrada tvořená dřevinami, 
za stavební oplocení považována není.

Jsem vlastníkem zahrady – co pro mě nová vyhláška znamená? 
Na vlastní zahradě si nově může její majitel bez předchozího povolení obec-

ního úřadu v době vegetačního klidu upravit své vlastní stromy. Výjimkou jsou 
dřeviny, které jsou součástí významného krajinného prvku, či stromořadí, nebo 
jsou vyhlášeny jako památný strom.

Každý majitel zahrady ví, že se kácí v těch případech, kdy je k tomu pádný 
důvod. A zpravidla v období vegetačního klidu. Vlastník soukromé zahrady by 
si měl sám rozhodnout, co na svém pozemku chce mít a co nikoli. Svůj majetek 
si nezničí a naopak se jej bude snažit zvelebit. Novela vyhlášky mu při respektu 
k soukromému vlastnictví rozváže ruce.

Podrobné informace naleznete na stránce: http://www.mzp.cz/cz/kaceci_vyhlaska

Ing. Jan Tomáš Bílovský
člen komise
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INFORMACE Z PŘÍSPĚVKOVÉ ORGANIZACE

ZÁKLADNÍ ŠKOLA OTICE
Tak, jako jsme toužebně 

očekávali léto a s ním spo-
jené prázdniny, i na začá-
tek září se těšila většina 
dospělých a dětí. V pon-
dělí 2. září 2013 jsme tedy 
ve škole slavnostně zahá-
jili nový školní rok a při-
vítali prvňáčky. Do první 
třídy nastoupilo 21 dětí- 8 
chlapců a 13 děvčat.

V tomto školním roce 
fungují opět dvě oddělení 
družiny, každé po 25 dě-
tech, čímž je kapacita zce-
la naplněna. 

1. oddělení družiny vede 
p. vychovatelka J. Nová-
ková a 2. oddělení p. vy-
chovatelka D. Jedličková. 

1. oddělení je nově vy-
baveno atypickým nábyt-
kem pro děti, je k dispo-
zici i dětem, které družinu 
nenavštěvují.

V prvních dvou zářijo-
vých týdnech paní vycho-
vatelky nacvičovaly s dět-
mi pohybový doprovod 
k písním Zelí, otické zelí 
a Jo či povědam, které za-

zněly v podání místního pěveckého sboru na III. Otických zelných slavnostech. 
Zároveň se každá třída podílela na výzdobě kulturního domu. Svými výtvarnými 
nápady přispěly také okolní základní školy a práce jejich dětí byly soutěžně vy-
hodnoceny a oceněny.

Kolektiv ZŠ 

MATEŘSKÁ ŠKOLA OTICE
Naše mateřská škola byla v době letních prázdnin uzavřena od 15. července 

do 23. srpna 2013. 
V posledním prázdninovém týdnu se přišly s prostředím mateřské školy se-
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známit také nově přijaté děti. V pondělí 2. září byl zahájen provoz ve všech tří-
dách mateřské školy.

Pro děti připravujeme denně pestrý a zajímavý program (činnosti, které při-
nášejí dětem poznatky, rozvíjejí je a upevňují, hry, pohybové aktivity, tvořivé 
výtvarné a pracovní činnosti, atd.).

Od října nabízí naše mateřská škola také zájmové aktivity („Hrátky s angličti-
nou“, pohybový kroužek „Hopsálek“, kroužek „Předškoláček“, „Flétnička“).

Nezapomínáme na pohádky a loutková představení pro děti. V letošním škol-
ním roce nás opět navštíví oblíbená loutková divadélka.

Pro děti a rodiče plánujeme společné akce. V nejbližší době chystáme „Bram-
borové tvoření“ a „Drakiádu“. Doufáme, že se akce vydaří. 

Kolektiv MŠ Otice

PŘÍSPĚVKY OBČANŮ

VELKÝ ÚSPĚCH MAŽORETEK
Ve dnech 30.8.-1.9.2013 se v Praze konalo Mistrovství světa v mažoretkovém 

sportu ( World Championship Majorettes Sport). Na startu se sešlo 2 317 zá-



vodnic z 37 sportovních klubů 
a utkaly se celkem v 15 katego-
riích. Mezi mladými závodnicemi 
byla i Klára Sobková z občanské-
ho sdružení AMA Opava. Se svý-
mi šesti kamarádkami se v kate-
gorii seniorky mini-formace mix 
umístila na krásném 3. místě. 
Navázala tak na veliký úspěch 
z roku 2012, kdy se na Mistrov-
ství Evropy v mažoretkovém 
sportu v polském Opole umístila 
ještě v kategorii juniorek mini-
-formace mix na 2. místě.

Obrovský trenérský úspěch 
sklidila i Natálie Nosková, jejíž 
mladičké svěřenkyně se v kate-
gorii kadetky mini-formace mix 
umístily na neuvěřitelném 1.mís-
tě. Ze srdce oběma dívkám gra-
tulujeme.

Zuzana Sobková

OSLAVENCI

Červen
Irma Holubková ...................................................... 85
Antonín Časar ........................................................  80
Anna Kubincová ..................................................... 75

Červenec
Anna Nagyová ......................................................... 50
Zdeněk Přichystal ................................................... 70
Helena Potížová ...................................................... 50
Karel Tymčík............................................................. 60
Marie Volovská ........................................................ 80
Antonín Dušek ........................................................ 60
Anna Štenclová ....................................................... 75
Bořivoj Varyš ............................................................ 50
Miloš Světlík ...........................................................  60
Miloslava Skálová ................................................... 70

Srpen
František Horník ..................................................... 80



Nabízím Vám:
Návštěvu obchodního 
zástupce u Vás

Výběr materiálu v naší vzorkovně

Zdarma výpočet spotřeby materiálu

Podrobnou cenovou nabídku

Spolehlivou dopravu na stavbu

Montážní návody 
a technické poradenství

Realizaci zkušenou firmou

Možnost vrácení nepoškozeného 
materiálu

Dlouhodobé záruky

Zákaznickou kartu výhod Colemánie

www.coleman.cz
prodáváme i na internetu - http://e.coleman.cz

11 x
v České republice

17 let
na trhu

36 000
položek v nabídce

4000
trvale skladem

Váš obchodní zástupce:
Tomáš Červený mobil: 725 675 650

ředitel obchodního centra Pavel Merenda mobil: 725 675 606

OBCHODNÍ CENTRUM OSTRAVA
Provozní 5560, 722 00 Ostrava - Třebovice, tel.: 596 940 640


